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Dokończenie na str. 

Neuma Quartet zdobył III miejsce w finale Międzynarodowego Konkursu 
Muzycznego im. Karola Szymanowskiego w kategorii kwartetów smyczkowych, 
a także został wyróżniony za najlepszą interpretację kwartetu autorstwa patrona 
konkursu – I Kwartetu smyczkowego C-dur op. 37. Drugim zaprezentowanym 
utworem był Kwartet smyczkowy F-dur op. 44 Carla Nielsena.

II miejsce zdobył szwajcarski Turicum 
Quartet, a I miejsca nie przyznano. Co 
ciekawe, Neuma Quartet to jedyny polski 
kwartet biorący udział w tegorocznej 
edycji konkursu. Zespół powstał w 2022 
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Wszystkim nauczycielom i pozostałym 
pracownikom oświaty przekazujemy 

najlepsze życzenia z okazji 
Dnia Edukacji Narodowej.

BURMISTRZ

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ

We wrześniu burmistrz podała do 
publicznej wiadomości ostateczną listę 
p r o j e k t ó w  d o p u s z c z o n y c h  o r a z 
n iedopuszczonych do  g łosowania 
w  r a m a c h  S o l e c k i e g o  B u d ż e t u 
Obywatelskiego Gminy Solec Kujawski na 
2024 rok. 

Wśród projektów dopuszczonych 
znalazły się: „Każdy rodzaj sportu niesie ze 
s o b ą  b o g a t y  s k a r b i e c  w a r t o ś c i ” 
(wielofunkcyjne boisko sportowe do gier 
zespołowych na Osiedlu Toruńskim), 
„ReAktywacja” (stworzenie miejsca do 
rekreacji i wypoczynku w Otorowie), 

Prezes Grupy Kapitałowej Solbet Marek 
Małecki oraz prezes Drobex Agro Czesław 
Frischke dołączyli do grona Honorowych 
Obywateli Solca Kujawskiego. Jak stanowi 
u c h w a ł a  r a d y  m i e j s k i e j  z  2 0 0 5  r . 
(z  późniejszymi zmianami)  w sprawie 
ustanowienia honorowych wyróżnień, 
honorowe obywatelstwo naszego miasta jest 

wyrazem najwyższego wyróżnienia i uznania 
rady  mie j sk ie j  d la  osób  szczególn ie 
zasłużonych dla Solca Kujawskiego oraz 
innych wybitnych osób. W tej samej uchwale 
czytamy, iż medal „Za zasługi dla  Solca 
Kujawskiego” jest zaszczytnym wyróżnieniem  
przyznawanym osobom fizycznym, osobom 
prawnym oraz jednostkom organizacyjnym nie 
posiadającym osobowości prawnej, które 
przyczyniły się do rozwoju gminy, jej dobrego 
imienia, bądź zasłużyły się mieszkańcom Solca 
Kujawskiego. Medale te rada miejska 
przyznała: Zespołowi Wokalnemu Inwencja, 
Uniwersytetowi Trzeciego Wieku Wyższej 
Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy, Grupie 
Ratownictwa Specjalistycznego Organizacji 
Proobronnej Bizon im. gen. Augusta Emila 
F i e l d o r f a ,  K u r k o w e m u  B r a c t w u 
Strzeleckiemu, Halinie Franaszczuk 
i Romanowi Guździołowi.

Wnioski o przyznanie wyróżnień po 
uzyskaniu pozytywnych opinii komisji stałych 
rady trafiają do porządku obrad sesji. Wszystkie 
uchwały podjęto jednogłośnie. W obradach 
29 września uczestniczyło 11. radnych. 
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Dyżury aptek

Do 8 PAŹDZIERNIKA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

9 - 15 PAŹDZIERNIKA
„Leśna” (ul. Leśna 19)

16 - 22 PAŹDZIERNIKA
„W Przychodni” (ul. Powstańców 7a)

roku, a w jego skład wchodzą dwaj 
nauczyciele soleckiej Szkoły Muzycznej – 
Agata i Michał Nowakowie.

Grupa zadebiutowała rok temu, 
inaugurując XXI Międzynarodowy 
Konkurs Muzyki Kameralnej im. Kiejstuta 
Bacewicza. W kwietniu tego roku kwartet 
dotarł zaś do półfinału Międzynarodowego 
K o n k u r s u  i m .  C a r l a  N i e l s e n a 
w Kopenhadze. Sukcesy umożliwiły 
m u z y k o m  w z i ę c i e  u d z i a ł u 
w rozwijających kursach oraz poznanie 
wielu ciekawych artystów z całego świata, 
a także zachęciły do dalszego rozwijania 
swojej kariery.

- Przez dwa i pół miesiąca ćwiczyliśmy 
non stop. W przeciągu tego czasu mieliśmy 
może tydzień wolnego od siebie, a tak to 
było ćwiczenie po 8 godzin (…). Było 
bardzo intensywnie, ale nie żałujemy – tak 
przygotowania do konkursu wspomina 
Michał Nowak, II skrzypek. Konkurs 
składał się z dwóch etapów przesłuchań 
oraz finału. Spośród siedmiu zespołów, 
tylko trzy miały okazję zmierzyć się ze 
sobą w ostatniej fazie rywalizacji. Neuma 
Quartet doceniany był m.in. za bardzo 
dobre zgranie członków zespołu oraz 
emocjonalne interpretacje utworów. 
Ciężka praca nie poszła na marne:               
– Dostaliśmy nagrodę za trzecie miejsce 

i dwie nagrody specjalne, w tym jedną za 
najlepsze wykonanie i interpretację 
kwartetu Szymanowskiego. Jest to dla nas 
wielkie wyróżnienie, bo ze wszystkich 
kwartetów to właśnie my dostaliśmy tę 
nagrodę.

Z  k o l e i  I n s t y t u t u  K a r o l a 
Szymanowskiego w Zakopanem nagrodził 
muzyków umożliwiając im koncerty 
w Atmie, willi, w której mieszkał Karol 
Szymanowski, a dziś mieści muzeum 
poświęcone kompozytorowi.

Celem Konkursu Szymanowskiego jest 
umożliwienie najlepszym artystom 
zyskania rozgłosu oraz nadania tempa 
swojej karierze. Wygląda na to, że nie 
inaczej będzie w wypadku Neuma Quartet. 
Muzycy już planują kolejne występy. Jak 
wyznaje wiolonczelistka Agata Nowak:      
- Myślimy o kolejnych konkursach, 
właśnie tych topowych na świecie, ale to są 
jeszcze dalekie plany. Jesteśmy też 
zaproszeni na festiwal Musethica, 
będziemy występować akurat w Holandii 
na Zeist Music Festival. Mamy jeszcze 
w planach koncert z siostrą naszej 
skrzypaczki, pianistką, żeby zagrać 
Kwintet fortepianowy Shuberta „Pstrąg”.

Całemu zespołowi, który współtworzą 
Sławomira Wilga (I skrzypce), Michał 
Nowak (II skrzypce), Nela Zaforemska 
( a l t ó w k a )  o r a z  A g a t a  N o w a k 
(wiolonczela), gratulujemy sukcesów.

Dokończenie ze str. 1

Burmistrz Teresa Substyk 27 września 
spotkała się w sali konferencyjnej urzędu 
z ustępującymi i nowymi członkami Rady 
Bibliotecznej Biblioteki Publicznej, Rady 
Muzeum Solca im. Księcia Przemysła oraz 
Rady Programowej Soleckiego Centrum 
Kultury. Pracującym w radach poprzedniej 
kadencji podziękowała za ich społeczną 
działalność i pomysły, którymi wspierali 
soleckie instytucje kultury.

Przedstawicielką rady miejskiej 
w Radzie Bibliotecznej w nowej kadencji 
p o z o s t a ł a  A l i c j a  Ż a g u ń .  W ś r ó d 
przedstawiciel i  wskazanych przez 
burmistrza, podobnie jak w poprzednich 
latach, znalazły się Alina Kowalska oraz 
Krystyna Nowakowska. Dołączyła do 
nich także Justyna Żebrowska-Dudek, 
która zastąpiła Karolinę Bambrowicz. 
Jako pracownica biblioteki ponownie 
w  r adz i e  zna l az ł a  s i ę  Katarzyna 
Wojtczak.

W Radzie Muzeum Solca im. Księcia 
Przemysła w nowej kadencji w porównaniu 
do lat poprzednich zabraknie zmarłej 
w ubiegłym roku Reginy Osińskiej oraz 
Barbary Białkowskiej .  Jako nowi 
członkowie pojawią się zaś Magdalena 
Rudna-Plewa oraz Tomasz Rudny. 
W składzie rady pozostaną Marcin 
Hlebionek ,  Iwona Lichocka  oraz 
Małgorzata Niedźwiedzka.

Największe zmiany zaszły w Radzie 
Programowej Soleckiego Centrum 
Kultury. Dyrektorem instytucji został 

Tomasz Rudny, reprezentujący radę 
miejską w zakończonej  kadencj i . 
W  z w i ą z k u  z  t y m  o b o w i ą z k i 
przedstawiciela rady miejskiej przejęła 
Agnieszka Dorawa. Przedstawicielami 
burmistrza pozostali Czesław Frischke 
oraz Danuta Adamczyk, dołączyła zaś do 
nich Barbara Białkowska. SCK będzie 
reprezentowała Magdalena Wynarska, 
poprzednio była to Jolanta Czajka.

Docenieni w konkursie
im. Karola Szymanowskiego

Wspierają
instytucje kultury
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Głosowania te odbyły się po wysłuchaniu 
sprawozdania burmistrza z działalności 
w okresie od 17 czerwca do 15 września br. oraz 
przyjęciu zmian budżetu i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej (WPF), a także wyborze 
ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy.

Burmistrz Teresa Substyk omawiając 
sprawozdanie poinformowała o pozytywnym 
rozpatrzeniu wniosku o zmianę zakresu 
inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład 
dla inwestycji „Budowa odcinków dróg 
gminnych - ul. Barwna, Słoneczna, Wiejska, 
Tęczowa – I etap” przy jednoczesnym 
zachowaniu kwoty przyznanej gminie we 
wcześniejszej promesie. Burmistrz zaznaczyła, 
że w pierwszej kolejności prace rozpoczną się 
na ul. Wiejskiej. Jeśli po rozstrzygnięciu 
przetargu okaże się, iż zostaną jakieś pieniądze, 
może uda się wykonać kanalizację deszczowa 
w jednej z pozostałych ulic. Partnerzy projektu 
budowy drogi Inowrocław – Nowa Wieś Wielka 
i węzła Solec Kujawski na projektowanej S10 
wystąpili o przedłużenie terminu promesy. 
Kolejna inwestycja to przebudowa ul. 
Kujawskiej. W okresie sprawozdawczym 
wykonano kanalizację sanitarną, rozpoczęto 
roboty brukarskie ,  w tym ustawienie 
krawężników i ułożenie podbudowy chodnika 
od strony przejazdu kolejowego. Planowany 
termin zakończenia robót budowlanych 
w grudniu br. Inwestycja dofinansowana 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wys. 
895.477 zł. Jeżeli chodzi o budowę ścieżki 
rowerowej wzdłuż ul. Leśnej to ułożono masę 
bitumiczną na odcinku od ul. Nadbornej do ul. 
Jesionowej. Wykonano nawierzchnię betonową 
zatoki autobusowej przy Nadleśnictwie 
i wykorytowano odcinek od ul. Wiejskiej do ul. 
Zbożowej. Gmina złożyła kilka wniosków 
o przyznanie dotacji z Polskiego Ładu. 
Pierwszy dotyczył poprawy dostępności do 
terenów inwestycyjnych, m.in. do Parku 
Przemysłowego (wniosek o 49 mln zł), drugi na 
kwotę prawie 6 mln zł na II etap budowy 
odcinków dróg gminnych na Osiedlu Leśnym. 
W trzecim wnioskowano o prawie 30 mln zł na 
zagospodarowanie terenów nadwiślańskich.

Burmistrz wspomniała też o końcowych 
rozliczeniach termomodernizacji przychodni, 
przebudowy świetlicy w Przyłubiu i mieszkań 
wspomaganych w kamienicy przy pl. Jana 
Pawła II 4. Ostatnie płatności wpłynęły na konto 
gminy. Gmina wnioskowała do ministerstwa 
kultury również o dofinansowanie prac 
konserwatorskich przy elewacji zabytkowego 
budynku Szkoły Muzycznej. Dotacji nie 
otrzymała, złożyła więc odwołanie od decyzji 
i czeka na rozstrzygnięcie. Kolejny wniosek, na 
tę samą inwestycję,  złożono o środki 
z Polskiego Ładu i to dwukrotnie. Pierwszy na 
3,4 mln zł został odrzucony, w wypadku 
następnego – na 2,4 mln zł decyzja jeszcze nie 
wpłynęła do urzędu. Kolejne odrzucone 
wnioski dotyczyły modernizacji budynku przy 
ul. Toruńskiej 2, ul. Toruńskiej 80, ul. 
Toruńskiej 90, ul. Toruńskiej 82 A i B, ul. 
Bydgoskiej 23. Więcej szczęścia miał wniosek 
(także ponawiany) o odnowienie elewacji 

urzędu. Z Polskiego Ładu przyznano na ten cel 
nieco ponad 300 tys. zł.

W okresie od czerwca do września 
wykonano modernizację oświetlenia ulic: 
Powstańców, ks. Pelikanta oraz Wrzosowej. 
Odbyły się także dwa przetargi nieograniczone 
na zagospodarowanie Skweru gen. Antoniego 
Hedy – Szarego wraz z budową tężni 
solankowej. W pierwszym postępowaniu 
przeprowadzonym w sierpniu br. nie złożono 
żadnej oferty. W drugim, we wrześniu br., 
złożono dwie oferty, których kwota przewyższa 
wielkość zaplanowaną w budżecie na to 
zadanie. Ogłoszono więc kolejne postępowanie. 
Jedna z ofert mieści się w zaplanowanej sumie, 
ale procedura wyboru jeszcze trwa. Przebudowę 
pomieszczenia w budynku krytej pływalni na 
potrzeby uruchomienia saun i groty solnej 
zakończyła się w ubiegłym roku, ale urząd 
m a r s z a ł k o w s k i  o d m ó w i ł  w y p ł a t y 
dofinansowania. Gmina zamierza odwołać się 
do sądu.

P o  o g ł o s z e n i u  p r z e t a r g u  n a 
zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni 
okazało się, że kwota zaoferowana w jedynej 
o f e r c i e  w y n o s i ł a  p r a w i e  1 5  m l n  z ł . 
Przewyższała ona tę założoną na wykonanie 
dokumentacji projektowej i robót budowlanych. 
Stąd wniosek o zmianę zakresu inwestycji 
w ramach Polskiego Ładu na  budowę 
skateparku w formule zaprojektuj i wybuduj.

W dalszej części burmistrz omówiła 
zagadnienia zawiązane z planowaniem 
przestrzennym, oświatą, pomocą społeczną, 
gospodarką komunalną i ochroną środowiska.

Skarbnik Alina Kowalska przedstawiła 
radnym planowane zmiany tegorocznego 
budżetu. Dochody ogółem zostaną zmniejszone 
o 6 mln zł. O taką samą kwotę maleją również 
wydatki. Dochody bieżące rosą o prawie 400 
tys. zł, a dochody majątkowe maleją o nieco 
p o n a d  7  m l n  z ł .  S u m y  t e  z n a l a z ł y 
odzwierciedlenie w wydatkach bieżących 
i majątkowych. Łącznie planowane dochody 
mają wynieść 120,47 mln zł, a wydatki – 122,31 
mln  z ł .  Zmiany  budże towe  zna l az ły 
odzwierciedlenie w WPF.

Radni  wybra l i  ł awników do  Sądu 
Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024 – 
2027. Są to Agnieszka Wilk, Wiesława Maria 
Skorupka i Agnieszka Nawrocka.

W kolejnych punktach radni głosowali nad 
przyznaniem honorowego obywatelstwa Solca 
Kujawskiego i medali „Za zasługi dla Solca 
Kujawskiego”. O przyznanie honorowego 
obywatelstwa wnioskowało Towarzystwo 
Miłośników Solca Kujawskiego. Z kolei 
o medale wnioskował burmistrz (dla Zespołu 
Inwencja, Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 
g r u p y  B i z o n  i  K u r k o w e g o  B r a c t w a 
Strzeleckiego), Klub Radnych „Kocham Solec” 
(dla Haliny Franaszczuk) i Klub Radnych 
„Porozumienie dla Solca” wraz z radnym 
A d a m e m  M i c h a l a k i e m  ( d l a  R o m a n a 
Guździoła).

Następna uchwała dotyczyła wniosku 
o wprowadzenie zmian do Soleckiego Budżetu 
Obywatelskiego (SBO). Po jego rozpatrzeniu 
i zapoznaniu się ze stanowiskiem burmistrza 
Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała go za 
bezzasadny. Burmistrz wskazał, iż nie jest 
możliwe wprowadzenie zaproponowanych we 
wniosku zmian w trakcie realizacji obecnej 
edycji SBO, jednak komisja zarekomendowała 
uwzględnienie uwag w kolejnej edycji. 
Stanowisko komisji zaprezentował Tomasz 
Pacek, zastępca przewodniczącego komisji.

B a r b a r a  B i a ł k o w s k a ,  z a s t ę p c a 
burmistrza, przedstawiła uzasadnienie projektu 
uchwały nadającej nazwę drodze biegnącej od 
u l .  Targowej  do  drogi  wojewódzkie j 
w Otorowie przy zbiorniku retencyjnym 
i użytku ekologicznym „Biała Góra”. Radni 
przychylili się do tej propozycji i ta gminna 
droga będzie nosiła nazwę ul. Do Białej Góry.

Rada zgodziła się również na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
u m o w y  n a j m u  l o k a l u  u ż y t k o w e g o 
o powierzchni 103,45 m2, znajdującego się 
w budynku poczty przy ul. 23 Stycznia. Lokal 
ten zajmuje Telewizja Solec.

Wyraziła również zgodę na zaliczenie drogi 
w Wypaleniskach do dróg gminnych. Ma ona 
łączyć planowaną drogę ekspresową S10 
z drogą krajowa nr 10. Drugi odcinek drogi, 
która uzyskała status drogi gminnej, jest 
przedłużeniem ul. Leśnej za drogą nr 10. Obie 
uchwały pozwolą na pełne uregulowanie stanu 
prawnego istniejących dróg. Oba projekty 
uchwał omówił Cezary Ball ,  dyrektor 
Wydziału Utrzymania Miasta.

W ramach wolnych głosów i wniosków 
radni  poruszyl i  nas tępujące  kwest ie : 
zamontowanie lustra na skrzyżowaniu ul. 
Sosnowej z ul. Lipową (Marzanna Szewczyk); 
zamontowanie poręczy o mniejszej średnicy na 
schodach prowadzących od postoju taksówek 
do kas na dworcu i doprecyzowanie, jaki 
odcinek ul. Kujawskiej jest remontowany 
(Adam Michalak); postawienie ławek wzdłuż 
ul. Zbożowej i ul. Prostej, wykonanie podjazdu 
dla rowerów na zejściu z peronu nr 2, huśtawki 
na placu zabaw przy ul. Ugory, obniżenie 
wysokości krawężników na odcinku ul. Ugory 
w kierunku ul. Prostej (Beata Kołota). 
Z odpowiedzi udzielonych przez burmistrz 
i zastępcę radni dowiedzieli się, że sprawdzona 
zostanie możliwość i zasadność zamontowania 
lustra, a także poręczy na dworcu. Środki na 
postawienie  ławek powinno s ię  udać 
zaplanować w budżecie na 2024 r., tak jak na 
wykonanie huśtawki. W sprawie podjazdu dla 
r o w e r ó w  g m i n a  p o n o w i  p y t a n i e  d o 
projektantów o możliwość jego wykonania, 
a co do krawężników, sprawdzone będą 
możliwości finansowe. Z kolei remont ul. 
Kujawskiej jest prowadzony na odcinku od 
przejazdu kolejowego do ul. Haskiej. Przejazd 
kolejowy będzie uzupełniony asfaltem, ale już 
nie w ramach tego zadania. A. Michalak 
podz iękował  wszys tk im za  wsparc ie 
Międzynarodowego Turnieju Piłki Siatkowej, 
k tóry  odbył  s ię  we wrześniu .  Wśród 
wymienionych byli: firma Solbet, Madres, 
OSP, grupa Bizon, Autos, JuraPark, Michał 
Stranz, Wiesław Machowski, Wagon 
Smaków, Active Planet, Przyjazna Energia, 
Nadleśnictwo, firma Roszak, ZGK, TV Solec, 
urząd miejski .  W tym punkcie obrad 
przewodniczący rady Bartłomiej Czaki 
udzielił też głosu Wojciechowi Elszynowi, 
który przedstawił uzasadnienie do petycji 
w sprawie budżetu obywatelskiego, złożonej w 
imieniu grupy mieszkańców. Alicja Żaguń 
poprosiła o przygotowanie na posiedzenie 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedzi 
i stanowiska do kwestii poruszonych w petycji 
złożonej przez W. Elszyna.

Dokończenie ze str. 1

Honorowe
wyróżnienia

LXXIV SESJA RM

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-
sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.
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W dwudziestoleciu międzywojennym w Solcu znajdowało się kilka hoteli. Jednym z nich 
był Hotel Centralny, umiejscowiony na rogu Rynku i ulicy Marszałka Piłsudskiego (Nazwa 
głównej ulicy naszego miasta została zmieniona uchwałą soleckiej rady miejskiej z 9 marca 
1929 r. Wcześniej nosiła ona nazwę Dworcowa). Jak widać z umieszczonych na budynku 
napisów, w hotelu znajdowała się także restauracja oraz kawiarnia. Nazwa „Centralny” 
nawiązuje zapewne do roli, jaką solecki Rynek spełniał wówczas w naszym mieście. Główny 
plac naszego pełnił zarówno funkcje targowe, jak i miejsca, gdzie odbywały się najważniejsze 
uroczystości o charakterze państwowym. Na kilka rzeczy warto jeszcze zwrócić uwagę. 
Wprawne oko dostrzeże na budynku hotelu skrzynkę pocztową. Po znacznym powiększeniu 
zdjęcia, powyżej napisu „Śniadania” zidentyfikowano tabliczki – drogowskazy, wskazujące 
kierunek jazdy do Torunia i Bydgoszczy. Niestety z budynkiem tym związana jest tragiczna 
historia. Jesienią 1939 roku, po zajęciu naszego miasta przez Niemców, w hotelu swoją siedzibę 
urządziła organizacja o nazwie Selbstschutz. W pomieszczeniach budynku brutalnie tortur-
owano polskich mieszkańców Solca. Ofiarą Selbstschutzu padło kilkudziesięciu solecczan. 
Przypomina o tym pamiątkowa tablica umieszczona na ścianie kamienicy.

Solec na starej fotografii (23)

W tym roku mija 50. rocznica pamiętnych 
eliminacji do Mistrzostw Świata w piłce 
nożnej, w których to polska drużyna pod 
wodzą trenera Kazimierza Górskiego 
wywalczyła awans na turniej rozegrany 
w 1974 roku w Niemczech. Wydarzeniem 
tym żyła cała Polska, a decydujący o losach 
awansu mecz Anglia-Polska rozegrany na 
Wembley 17 października 1973 roku, zyskał 
miano najważniejszego w historii całej 
polskiej piłki nożnej. W związku z tym 
Muzeum Solca przygotowuje wystawę 
czasową, na której pokazane zostaną 
okoliczności, w jakich biało-czerwoni 
wywalczyli  awans na najważniejsze 
piłkarskie wydarzenie, jakim jest mundial. 
Ponadto część ekspozycji poświęcona 
zostanie sukcesowi, jaki nasi piłkarze odnieśli 
na Mistrzostwach Świata w 1974 roku. 
Otwarcie wystawy czasowej pt. „Pamiętne 
eliminacje” nastąpi 18 października 2023 
roku o godz. 17.00 w siedzibie Muzeum 
Solca. Gościem specjalnym podczas otwarcia 
będzie były trener piłkarskiej reprezentacji 
Polski Andrzej Strejlau. Już dziś serdecznie 
zapraszamy na to wydarzenie!

Pamiętne
eliminacje

W niedzielę 24 września br. w Muzeum 
Solca odbyło się spotkanie przygotowane 
z okazji Międzynarodowego Dnia Kawy. 
Tym razem uczestnicy wydarzenia, 

wysłuchali poezji w wykonaniu członków 
Soleckiej Grupy Poetyckiej „Hotel Słów”, 
utworzonej przy Bibliotece Publicznej. 
Swoje wiersze przeczytal i :  Anna 

Chwałek, Justyna Kubiak, Bogusława 
Matusiak,  Nadia Pora,  Grażyna 
R o c h n a - Wo ź n i a k ,  M a ł g o r z a t a 
Siemianowska oraz Mirosław Woźniak. 
Całość uzupełniły kawowe anegdoty 
i utwory poświęcone kawie, a wśród nich te 
napisane przez soleckiego pisarza – 
Edwarda Szymkowiaka. Tradycyjnie sala 
konferencyjna muzeum została tego dnia 
przystrojona kawowymi eksponatami. 
Gabloty wypełniły się po brzegi porcelaną 
z kolekcji Justyny Kubiak. Uczestnicy 
spotkania tradycyjnie mogli napić się 
ulubionego trunku Honoriusza Balzaca, 
a także skosztować pysznych domowych 
wypieków.

W aromatycznym
świecie kawy
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Anna Ostrowska jest mieszkanką 
Przyłubia, która już od pierwszej edycji 
bierze udział w Rowerowej Stolicy Polski, 
co roku osiągając imponujące wyniki 
i wielokrotnie stając na podium wśród 
kobiet naszego powiatu. Jak mówi, rower 
w jej życiu był obecny od zawsze. Jednak 
poważniejsze podejście do kolarstwa 
zaczęło się od dołączenia za namową 
koleżanki do soleckiego Klubu Turystyki 
Rowerowej Torpedo w 2016 roku. Celem 
było to, aby poznawać nowe miejscowości 
i nawiązywać nowe kontakty.

„Rowerową stolicę traktuję jako 
zabawę, choć dużo osób podchodzi do 
tego bardzo rywalizacyjnie”

Czerwcowa konkurencja jest dla niej 
przede wszystkim okazją, aby wykręcić 
kilometry dla naszego regionu i godnie 
reprezentować naszą okolicę. Chociaż jest 
to wydarzenie coroczne, nie przywiązuje 
do niego aż tak dużej wagi. Stara się przede 
wszystkim realizować założenie, żeby 
jazda na rowerze była przyjemnością, którą 
można połączyć z turystyką. Mimo 
zdrowego podejścia do sportu, za każdym 
razem stara się jednak dać z siebie 
wszystko – chociaż ostatnio warunki nie 
były, aż tak sprzyjające. -W tym roku 
byłam w Rzykach, to jest niedaleko Żywca 
(…). Start miałam trudny z racji tego, że 
góry to nie jest najlepsze miejsce do 
rywalizacji, jeżeli chodzi o Rowerową 
Stolicę. Większość osób do tej rywalizacji 

wybiera sobie proste odcinki, w miarę 
płaski asfalt, żeby tych kilometrów było jak 
najwięcej. A tutaj niekoniecznie chodziło 
o to, żeby tych kilometrów było jak 
najwięcej, tylko żeby coś zobaczyć – 
wyjaśnia nasza rozmówczyni. To właśnie 
traktowanie każdej trasy jako przygody 
motywuje ją do dalszej jazdy.

„ J e s t e m  p a t r i o t k ą ,  d l a t e g o 
priorytetem była dla mnie Trasa 
Wiślana i Duży Rajd Dookoła Polski”

Mimo że Rowerowa Stolica Polski jest 
bardzo rozpoznawalnym wydarzeniem, 
jest to jedynie jeden z wielu rajdów, 
w których A. Ostrowska brała udział. Co 
ciekawe, uczestniczyła też m.in. w Rajdzie 
Pomorskim Stolemy – zimowej imprezie 
krajoznawczej, do której przejechania, ze 
względu na zmiany klimatyczne, często nie 
trzeba się specyficznie przygotowywać, 
wystarczy tylko odpowiedni strój. Dużym 
osiągnięciem natomiast był Rajd Dookoła 
Polski, w którego ramach przejechała 
prawie 4 500 km. W ten sposób odwiedziła 
bardzo wiele miejscowości, zobaczyła 
liczne parki krajobrazowe, narodowe oraz 
p o k o n y w a ł a  t r u d n o ś c i  z w i ą z a n e 
z organizacją noclegów i przejazdów. 
Kolejnym ważnym rajdem była Trasa 
Wiślana, polegająca na pokonaniu 1200-
kilometrowego szlaku wzdłuż najdłuższej 
rzeki Polski. Pod patronatem Klubu 
Torpedo prowadzi m.in. Rajd Szlakiem 
Niebieskim, odbywający się głównie na 

terenie Puszczy Bydgoskiej. Często też 
sama organizuje swoje własne trasy po 
miejscach, które chce pozwiedzać. Mimo 
imponujących osiągnięć, przyznaje, że jej 
aspiracje rowerowe są jeszcze większe:      
– Moim marzeniem mógłby być jeszcze 
Mały Rajd Dookoła Polski ,  który 
przebiega przez miasta wewnątrz kraju. 
J e s t  d u ż o  p r z e z e  m n i e  j e s z c z e 
nieodkrytych, które chciałabym zobaczyć 
i na pewno będę do tego dążyła.

„Żeby zainteresowanie rowerami 
było większe, musi być bezpiecznie na 
naszych drogach”

Dodatkowym celem A. Ostrowskiej 
jes t  to ,  żeby  zaraz ić  rowerowym 
entuzjazmem jak najwięcej osób. Wie 
jednak, że bez zadbania o właściwy 
poziom bezpieczeństwa nie będzie to 
możliwe. Jako przodownik turystyki 
kolarskiej, stara się edukować o zasadach, 
które należy przestrzegać podczas jazdy. 
Zwraca uwagę przede wszystkim na 
konieczność noszenia kasku. Jak mówi, 
kiedy na jednej z pokonywanych przez nią 
tras doszło do niebezpiecznej sytuacji, 
kask pękł, a jej się nic nie stało, czyli spełnił 
swoją funkcję. Stara się też zachęcać do 
jazdy na rowerze tych najmłodszych: - 
Gminy, które zajęły pierwsze i drugie 
miejsce w Rowerowej Stolicy, kładą duży 
nacisk na to, żeby dzieci dojeżdżały 
rowerem do szkoły. Może infrastruktura 
rowerowa jest tam też lepsza, skoro dzieci 
chętniej na rower wsiadają – zastanawia 
się.

Wyniki osiągane w rajdach nie są 
głównym czynnikiem, który powinien 
zachęcać do jazdy na rowerze – przede 
wszystkim chodzi o zdrowie, odpoczynek 
psychiczny oraz dobrą zabawę.

Alicja Krause

„Komiks w bibliotece!” (uzupełnienie 
zbiorów Biblioteki Publicznej o komiksy 
o różnorodnej tematyce), „Budowa wiaty 
rowerowej wraz ze stacją napraw rowerów 
i  d e s k o r o l e k  o r a z  i n f r a s t r u k t u r ą 
t o w a r z y s z ą c ą  n a  p a r k i n g u  p r z y 
ul. Garbary”, „Wydanie dzieł zebranych 
związanej z Solcem Kujawskim pisarki 
i poetki okresu międzywojnia – Aliny Prus-
Krzemińskiej”, „PRZYSTANEK NA 

RELAKS – strefa kultury, wypoczynku, 
sportu i rekreacji” (wykorzystanie terenów 
za Biblioteką Publiczną) oraz „Plac zabaw” 
(stworzenie placu zabaw na terenie 
przyległym do świetlicy w Chrośnie). 
Pozostałe 10 projektów odrzucono, sześć 
z e  w z g l ę d ó w  f o r m a l n y c h ,  j e d e n 
z  m e r y t o r y c z n y c h .  S z c z e g ó ł o w e 
informacje na temat projektów można 
znaleźć na stronie internetowej gminy, na 
stronie podmiotowej gminy Biuletynu 
Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń urzędu.

W dniach od 10 do 20 października br. 
będzie można głosować nad projektami, 
a  ogłoszenie  wyników konsul tac j i 
zaplanowano na 30 października br.

Dokończenie ze str. 1

A. Ostrowska z  prezydentem 
Bydgoszczy Rafałem Bruskim podczas 
wręczania nagród dla rekordzistów 
RSP.

Budżet
obywatelski

Rower
najlepszym przyjacielem
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Soleckie Centrum Kultury

DRZWI  OTWARTE  W  SCK 
Drzwi otwarte w Soleckim Centrum 

Kultury za nami. 20 września całe SCK 
przemieniło się w kosmiczną przystań. 
W oszklonej kuli umiejscowione było 
gigantyczne obserwatorium z lunetą do 
odkrywania gwiazd. Galerię odwiedziły 
ufoludki, wszędzie można było dostrzec 
miliony gwiazd, kosmicznych stworków 
i planet. W każdej części, w salach czekali 
na gości kosmiczni instruktorzy z nowymi 
propozycjami zajęć.  Uczestnicy wzięli 
udział w małej grze terenowej. SCK 
dziękuje za tak liczny udział i wspólną 
podróż w Galaktykę Kultury. Zachęca też 
do zapoznania się z zajęciami na stronie 
www.sck-solec.com. W tym roku czeka aż 
35 sekcji. Zapisy w sekretariacie SCK oraz 
telefonicznie 52 387 01 57.

PIOTR BAŁTROCZYK STAND-UP 
– SĄ JESZCZE BILETY! 
W sekretariacie SCK są jeszcze do 

nabycia bilety na nowy program Piotra 
Bał t roczyka „Starość  nie  jes t  d la 
mięczaków”,  który przedstawi  14 
października br. o godz. 17.00 w sali 
widowiskowej Soleckiego Centrum 
Kultury.

KINO KULTURA ZAPRASZA 
6 października 
17.00 Mru i ja: Wielka przygoda na 

cztery łapy /Przygodowy/Film familijny/ 
1 godz. 23 min. 

1 9 . 0 0  U l t i m a t u m 
/Kryminał/Thriller/1 godz. 30 min.

Bilet normalny:16 zł, ulgowy: 14 zł, 
grupowy od 15 osób 12 zł.

Kulturalny
kalejdoskop

Soleckie Centrum Kultury prowadzi 
nabór na stanowiska:

- księgowa
-  p r a c o w n i k  p o r z ą d k o w o -

gospodarczy.
Szczegóły na:
www.sck-solec.com/praca/. 

Jest praca

Burmistrz ogłasza nabór na wolne 

stanowisko urzędnicze - Referenta ds. 

ochrony środowiska (w Referacie 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa). 

Termin  sk ładan ia  o fer t  up ływa 

9 października 2023 r. o godz. 15.15. 

Pełna treść ogłoszenia w Biuletynie 

Informacji Publicznej.

mmm
Chcesz zostać 

Wolontariuszem/Wolontariuszką 
Szlachetnej Paczki? To proste! Wejdź 
na stronę www.szlachetnapaczka.pl, 

wypełnij krótki formularz
i poczekaj na kontakt ze strony 
rekrutera ze Szlachetnej Paczki.

Uczniowski Klub Sportowy „Top” 
zorganizował czwarty Solecki Rajd 
Rowerowy z okazji Światowego Dnia Bez 
Samochodu. Impreza, którą patronatem 
o t o c z y ł o  S t a r o s t w o  P o w i a t o w e 
w Bydgoszczy, przyniosła wiele radości 
i  p r o m o w a ł a  e k o l o g i c z n y  ś r o d e k 
transportu jakim jest rower. Jednocześnie 
b y ł a  p o d s u m o w a n i e m  Ty g o d n i a 
Zrównoważonego Transportu, który 
corocznie przypada na dni 16-22 września.

U c z e s t n i c y  r a j d u  p o d c z a s 
pokonywania dziesięciokilometrowego 
dys tansu ,  k tó ry  wiód ł  śc ieżkami 
rowerowymi w naszym mieście, mieli 
okazję cieszyć się piękną pogodą. Całe 
wydarzenie było bezpiecznie pilotowane 
przez radiowóz policji oraz członków 
Klubu Turystów Rowerowych „Torpedo”, 
które mają uprawnienia do kierowania 
ruchem. Zapewniło to uczestnikom 
komfort i bezpieczeństwo podczas trasy. 

W Rajdzie udział wzięli nie tylko 
miłośnicy kolarstwa, ale również osoby 
lubiące po prostu aktywny wypoczynek. 
Licznie reprezentowani byli jak zawsze 
uczniowie i nauczyciele miejscowego 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych. 

Dzięki wsparciu Starostwa każdy 
uczestnik otrzymał upominek w postaci 
bidonu, co było miłym gestem i pamiątką 
z wydarzenia.

Rajd z okazji Światowego Dnia Bez 
Samochodu w Solcu Kujawskim okazał się 
udaną inicjatywą,  która  nie  tylko 
promowała ekologiczny transport, ale 
także jednoczyła społeczność lokalną 
w duchu aktywności fizycznej i wspólnego 
spędzania czasu na świeżym powietrzu.

Rower
zamiast samochodu
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

W hali OSiR 23 września odbyły się 
Mistrzostwa Województwa Kujawsko - 
Pomorskiego w badmintonie. Zawodnicy 
soleckiego MLKS-u zdobyli tytuł mistrzowski, 
z czego klub jest bardzo dumny. W naszej hali 
gościliśmy zawodników z wielu miast, którzy 
rozegrali blisko 70 spotkań. Nasi zawodnicy 
zdobyli następujące medalowe miejsca: gra 
pojedyncza dziewcząt U12: Hanna Walter - 1 
miejsce, Oliwia Kusz - 2 miejsce; gra 
pojedyncza dziewcząt U15: Natalia Oleszczuk 
- 2 miejsce, Julia Kusz - miejsce 3/4; gra 
pojedyncza chłopców U15: Paweł Batliński - 1 
miejsce, Szymon Jaskot - 2 miejsce; gra 
pojedyncza dziewcząt U19: Marta Pituła - 1 
miejsce, Marika Marczyńska - 2 miejsce; gra 
pojedyncza chłopców U19: Jakub Dybowski - 
2 miejsce.

Mistrzowie
województwa

Mecz piłki nożnej juniorów młodszych 
Wisełka Solec Kujawski – Wda Świecie, 6 
października (piątek), godz. 17.00, boisko 
boczne;

Mecz III ligi piłki nożnej Unia Drobex 
So lec  Kujawsk i  –  Sokó ł  Kleczew,  7 
października (sobota), godz. 12.00, stadion 
OSiR;

Mecz piłki nożnej młodzików Wisełka 
Solec Kujawski – Akademia Piłkarska Reissa 
Inowrocław, 8 października (niedziela), godz. 
11.00, boisko boczne;

Mecz piłki nożnej trampkarzy Wisełka 

Solec Kujawski – LKS Dąbrowa Chełmińska, 8 
października (niedziela), godz. 14.00, boisko 
boczne;

Mecz piłki nożnej młodzików Unia Solec 
Kujawski – LKS Dąbrowa Chełmińska, 14 
października (sobota), godz. 9.30, boisko 
boczne;

Mecz III ligi piłki nożnej Unia Drobex 
Solec Kujawski – Flota Świnoujście, 14 
października (sobota), godz. 12.00, stadion 
OSiR;

Mecz klasy A piłki nożnej Unia II Solec 
Kujawski – Wisła Gruczno, 14 października 
(sobota), godz.15.00, stadion OSiR;

Mecz I ligi tenisa stołowego UKS Top 
So lec  Ku jawsk i  –  Gorzov ia  Gorzów 
Wielkopolski, 14 października (sobota), godz. 
17.00, hala OSiR;

Ogólnopolski Turniej Tenisa Stołowego, 
15 października (niedziela), godz. 10.00, hala 
OSiR.

Kalendarz
imprez

W dniach 15 i 16 września w hali OSiR 
odbył się kolejny Międzynarodowy Turniej 
Piłki Siatkowej, zorganizowany przez MUKS 
TIE BREAK Solec Kujawski.

W turnieju brały udział następujące 
drużyny: Visła Proline Bydgoszcz, Ślepsk 
Malow Suwałki, Enea Czarni Radom oraz gość 
z zagranicy AERO Odolena Voda. Spotkania 
zostały rozegrane systemem turniejowym. 
Pierwszego dnia Bydgoszcz pokonała gości 
z Czech 3:2, a Radom uległ zespołowi z Suwałk 
0:3. Sobotnie zmagania rozpoczął mecz 
o trzecie miejsce, w którym Czarni Radom 
pokonali Odolena Voda 3:2, a w finale Ślepsk 
Malow Suwałki po wyrównanym meczu 
pokonał Visłę Proline Bydgoszcz 3:0 . 
Gospodarze i kibice zadbali o wspaniałą 
a tmosferę  i  oprawę meczu.  Siatkarzy 
wszystkich drużyn wyprowadzali na boisko 
uczniowie Szkoły Podstawowej nr 1 pod opieką 
Małgorzaty Walczak i Ilony Michalak. Dzieci 
miały również okazję zrobić sobie zdjęcia ze 
swoimi idolami oraz zebrać autografy na 
pamiątkowych koszulkach.

Oprócz wymiaru sportowego turniej miał 
charakter charytatywny. Pomiędzy meczami 
były przeprowadzane licytacje m.in. koszulek 
s i a tka r sk i ch  o r az  p i ł ek  z  podp i sami 
zawodników. Pieniądze zebrane z wejściówek 
i licytacji, zostały przekazane Fundacji Po 
P r o s t u  P o m a g a m  n a  r z e c z  F a b i a n a 

Kamińskiego. - W tym roku udało nam się 
zebrać kwotę 3368,79 zł i mamy nadzieję, że 
choć w małym stopniu pieniądze te pomogą 
mamie Fabiana – podkreślił Radosław 
Olkiewicz, jeden z organizatorów turnieju.

- Takie imprezy nie byłyby możliwe bez 
wsparcia sponsorów, którzy zawsze angażują 
się w nasze działania, za co chcielibyśmy 
bardzo serdecznie podziękować. Ich wsparcie 
przyczyniło się znacznie do podniesienia 
jakości tego sportowego wydarzenia oraz 
promocji naszego miasta. Dodam, że jest to już 
t rzec i  tego  typu turn ie j ,  ze  znanymi 
osobowościami ze świata siatkówki – 
skomentował  Adam Michalak  d rug i 
z organizatorów.

Turniej
siatkówki

Uczniowski  Klub Sportowy „Top” 
przeprowadził Zawody o puchar Kompleksu 
naturalnych tras rowerowych w Solcu 
Kujawskim. Impreza dofinansowana była przez 
Ministerstwo Sportu i Turystyki w ramach 
programu „Mikro Granty”, którego operatorem 
jest Fundacja Orły Sportu.

Otwarty w ubiegłym roku kompleks leśnych 
ścieżek składa się z trzech tras o różnej długości 
i  skali  trudności .  Umiejscowiony jest 
w soleckim parku pomiędzy ulicami Kujawską 
i Garbary. Na każdej trasie napotykamy 
przeszkody – hopki, gapy, stoliki, górki, 
kamienie na trasie, ciągi górek – łącznie 22 
przeszkody (4 na trasie zielonej, 7 na niebieskiej 
i 11 na czerwonej). Na starcie wszystkich tras 
znajduje się wiata wypoczynkowa. 

Uczestnicy zawodów, które odbyły się 23 
września, rywalizowali na dwóch trasach – 
młodsze kategorie na trasie zielonej (ok 300 

metrowej), kategorie starsze – na trasie 
niebieskiej (ok. 700 metrowej). Z trasy 
czerwonej (ok. 1700 metrowa) również można 
było oczywiście  tego dnia  korzystać, 
sprawdzając swe umiejętności techniczne. 

Dopisała frekwencja (wystartowało niemal 
70 zawodniczek i zawodników) oraz pogoda. 
Czołowe trójki w każdej z dziesięciu kategorii, 
obok medali i dyplomów nagrodzono także 
voucherami do salonu rowerowego Aljot, 
ufundowanymi przez tę firmę.

Poza stroną sportową wydarzenia na 
uczestników czekał pyszny poczęstunek 
przygotowany przez Nasz Bar. Profesjonalną 
obsługę muzyczną zapewniła firma LSV 
Techn ika .  Jak  zwykle  o rgan iza to rów 
w s p o m a g a ł a  G r u p a  R a t o w n i c t w a 
Specjalistycznego Bizon stawiając się w pełnym 

rynsztunku medycznym, którzy dziękują także 
soleckiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji oraz 
w o l o n t a r i u s z o m  z  Z e s p o ł u  S z k ó ł 
Ogólnokształcących i Zawodowych.

Medale w poszczególnych kategoriach 
zdobyli: Maja Artwik, Lidia Samorska, Liliana 
Kalinowska, Jan Meldrins, Maksymilian Krala, 
Szymon Kruk, Alicja Nanowska, Zofia 
Majewska, Adrianna Wolniak, Wojciech 
Kordus, Jan Batkowski, Marcel Artwik, 
Katarzyna Maciejewska, Monika Klimacka, 
Kinga Florek, Piotr Andrzejewski, Patryk 
Wolak, Oskar Woźniak, Maria Klepacz, Maria 
Severyna, Karina Obodzińska, Szymon 
Czarczyński, Oleksandr Irzhavskyi, Jan 
Ciosek, Anna Ostrowska, Patrycja Kalinowska, 
Justyna Zielińska, Maciej Wysocki, Sebastian 
Mędlewski, Damian Młynarczyk.

Zawody
rowerowe

W rozegranym 26 września meczu 
Mistrzostw Solca Kujawskiego w piłce nożnej 
chłopców w kategorii Igrzysk Młodzieży 
Szkolnej (roczniki 2009-2010), pomiędzy 
reprezentacjami  soleckich SP1 i  SP4 
triumfowali uczniowie „Czwórki”. 

Mecz zakończył się wygraną SP 4 Tym 
samym drużyna SP 4  awansowała  do 
Mistrzostw Powiatu Bydgoskiego.

Składy zespołów: SP 1: Oliwier Boczkaja, 
Szymon Borowiak, Szymon Gołata, Roman 
Kioru, Michał Kubicki, Nikita Moskalenko, 
Antoni Nawrocki, Olivier Polek, Kacper 
Wegner, Szymon Wegner; trener Bartosz 
Szymański; SP 4: Szymon Bejger, Alex Glanc, 
Wojciech Masternak, Mateusz Rogulski, 
Mikołaj Rygielski, Jan Sonnak, Mateusz 
Tereszkiewicz, Ludwik Uss, trener Daniel Gill. 

Organizatorem zawodów byli MUKS 
„Start” oraz OSiR. Drużyny otrzymały puchary, 
dyplomy, medale oraz słodycze ufundowane 
przez gminę.

Mistrzostwa
Solca





Wszystkim, którzy dzielili z nami niewyobrażalny ból, okazali pomoc i wsparcie oraz 
odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku najdroższego

Syna, Wnuka, Bratanka i Kuzyna

Śp. Piotra Czerwińskiego

składamy z serca płynące podziękowania.

ZROZPACZONA RODZINA

Panu dr. h. c. Markowi Małeckiemu Prezesowi grupy kapitałowej SOLBET
za okazaną wrażliwość, zrozumienie i wsparcie w bolesnym dla mnie czasie

serdeczne podziękowania 

składa

Małgorzata Czerwińska

Właścicielce zakładu pogrzebowego za poświęcony czas i wsparcie w bolesnych
i trudnych chwilach przygotowań do pogrzebu

Syna

wyrazy ogromnej wdzięczności składa 
Małgorzata Czerwińska

Koleżance Teresie Piaskowskiej szczere 
wyrazy współczucia z powodu śmierci 

Siostry

Haliny

przekazują 
Zarząd oraz koleżanki i koledzy

z Klubu Seniora „Szarotka”

Wyrazy głębokiego żalu i  współczucia 
dla Pani Iwony Man z powodu śmierci 

Mamy

Śp. Marianny 
Zarębskiej

długoletniego pracownika
i dyrektora szkoły

składają
Koledzy i koleżanki ze Szkoły 

Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Pani Małgorzacie Czerwińskiej wyrazy 
głębokiego współczucia oraz słowa 
wsparcia i otuchy z powodu śmierci

Syna

składają
Koledzy i koleżanki ze Szkoły 

Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim 

Wszystkim, którzy wsparli nas słowami 
otuchy i serdeczną myślą,

 złożyli kondolencje oraz uczestniczyli
w uroczystościach pogrzebowych 

Śp. Henryki 
Rybarczyk

pragniemy wyrazić serdeczne 
podziękowanie, wdzięczność i szacunek

MĄŻ, CÓRKI i SYN z RODZINAMI

Pięćdziesiąt osób niepełnosprawnych 
było aktywnych podczas wycieczki do 
Ł e b y  z o r g a n i z o w a n e j  p r z e z 
S t o w a r z y s z e n i e  n a  r z e c z  O s ó b 
Niepełnosprawnych. Pogoda sprzyjała 
s p a c e r o m  o r a z  k o r z y s t a n i u 
z przebijających zza chmur promyków 
słońca. Zwiedzanie muzeum motyli oraz 
udział w eksperymentach i doświadczanie 
tajemnic iluzji optycznych, paradoksów 
i zabawnych trików w Iluzeum wzbudziło 
ciekawość. Czas wycieczki sprzyjał 
integracji uczestników, również przez 
udział w grach stolikowych kształtujących 
współpracę. Poza własnymi środkami 
uczestników wycieczki, zadanie pt. 
„Integracja z naturą” otrzymało wsparcie 
Gminy Solec Kujawski, za co w imieniu 
z a r z ą d u  S t o w a r z y s z e n i a 
i  n i epe łnosprawnych  uczes tn ików 
wycieczki dziękuję.

Beata Rogowska 
wiceprezes Stowarzyszenia na rzecz 

Osób Niepełnosprawnych

Aktywni
i zintegrowani

Pani Małgorzacie Czerwińskiej
wyrazy głębokiego współczucia

z powodu śmierci

SYNA

składa

Zarząd Oddziału Związku 
Nauczycielstwa Polskiego

w Solcu Kujawskim

Panu Dominikowi Detmerowi wyrazy 
głębokiego współczucia z powodu 

śmierci

WNUKA

składa

Zarząd Oddziału Związku 
Nauczycielstwa Polskiego w Solcu 

Kujawskim

Gmina kupiła dwa domki dla kotów wolno 
żyjących w ramach realizacji „Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
i zapobiegania bezdomności zwierząt”.

Domki są wykonane z desek o grubości 2 
c m ,  o c i e p l o n e  d w u c e n t y m e t r o w y m 
styropianem i od wewnątrz także obite 
d r e w n e m .  M a l o w a n e  d w u k r o t n i e 
d r e w n o c h r o n e m .  D a c h  d r e w n i a n y 
jednospadowy, pokryty solidną papą 
wierzchniego krycia. Po konsultacji z jedną z 
karmicielek kotów wolno żyjących domek 
piętrowy ocieplony dla czterech kotów 
usytuowany jest przy pl. Jana Pawła II 7. 
Domek ocieplony dla dwóch kotów znajduje 
się na terenie przy ul. Bydgoskiej 11. Domki 
opatrzone są tabliczkami informującymi, że 
stanowią własność Gminy Solec Kujawski.

W przyszłym roku miasto planuje zakup 
kolejnych domków dla kotów wolno 
żyjących.

Domki
dla kotów



Komisarz wyborczy postanowieniem 
z 25 września powołał składy Obwodowych 
Komisji Wyborczych w naszej gminie. Poniżej 
nazwiska członków OKW wraz z siedzibami 
komisji:

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 1
Soleckie Centrum Kultury

ul. gen. Stefana Roweckiego „Grota” 1
Beata Ołownia, Bartosz Patryk Roszak, 

Michał Jakub Konieczka, Maria Magdalena 
Księżniakiewicz-Arent, Maja Mazur, Wiesława 
Urszula Michalska, Magdalena Wiśniewska 
(przewodnicząca), Joanna Paliwoda, Jolanta 
Smolik (zastępca), Karolina Jaromirska, Natalia 
Małgorzata Jackiewicz.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 2
Soleckie Centrum Kultury

ul. gen. Stefana Roweckiego „Grota” 1
Kamil Rudny, Michał Piotr Knioła 

(zastępca), Anna Katarzyna Pastuszka, 
Bar t łomiej  Marcin Nowak,  Arkadiusz 
Stręciwilk (przewodniczący), Mateusz Kamil 
Rojewski, Magdalena Ciesielska, Anna Fałek, 
Agnieszka Nawrocka, Gabriela Helena 
Nowicka-Jackiewicz, Agnieszka Michaelis.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 3
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Solcu Kujawskim
Plac Jana Pawła II 4 

Katarzyna Ciudzińska (przewodnicząca), 
Anna Karolina Pioterek (zastępca), Małgorzata 
Katarzyna Berdysiak, Marcin Bartłomiej 
Nowak, Ewa Beata Karczewska, Hanna 
Elżbieta Michalska, Izabela Maria Frątczak, 
Magdalena Stankiewicz, Lucyna Anna Szefer.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 4
Szkoła Podstawowa nr 4

ul. Juliusza Słowackiego 4
Wiesława Danuta Zawalińska, Sylwia Król 

(przewodnicząca), Joanna Jeziorska, Bartosz 
Jerzy Małkiewicz, Karol Klorek, Anna 
Kwiatkowska, (zastępca), Andrzej Józef 
Grochal, Marta Wanda Szafkowska, Michał 
Wojciech Brakowski.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 5
Szkoła Podstawowa nr 4

ul. Juliusza Słowackiego 4
Zuzanna Bigoń, Katarzyna Cymańska, 

Damian  Jerzy  Worona ,  Hal ina  Mar ia 
Brzuskiewicz, Wiesława Teresa Jakubowska, 
Ewa Maria Woźniewska (przewodnicząca), 
Kamila Szczepańska (zastępca), Aneta Klepacz, 
Monika Brakowska.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 6
Publiczna Szkoła Muzyczna I Stopnia

ul. 23 Stycznia 13
Agnieszka Ewa Mazur, Monika Michalska, 

S a r a  M a r c i n i a k ,  R e n a t a  K u n c 
(przewodnicząca), Ewelina Bińkowska, 
Roksana Anna Czajka, Paweł Wiśniewski, 
Alicja Maria Busse (zastępca), Krystyna 
Balbina Gachowska.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 7
Szkoła Podstawowa Nr 1

ul. Tartaczna 25
Iga Lewandowska, Żaneta Andrzejak 

(przewodnicząca), Sandra Rolińska, Sara 
Natalia Betke, Anna Małgorzata Molewska, 
Elżbieta Ewa Czizewska, Zofia Krystyna 
Chojnacka, Klaudia Aleksandra Antoszak, 
Emilia Antonina Malak, Wiesława Maria 
Skorupka (zastępca), Halina Lar.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 8
Szkoła Podstawowa Nr 1

ul. Tartaczna 25
Piotr Marek Tomaśko, Sara Kubacka 

(zastępca), Magdalena Katarzyna Reikowska 
(przewodnicząca), Paweł Pastuszka, Elżbieta 
Maria Domagała, Marzanna Szewczyk, 
Karolina Naglewska, Joanna Lucyna Mazur, 
Emilia Gołębiewska.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 9
Świetlica „Jagódka”

ul. Kujawska 17a
Jarosław Piotr Komajda, Magdalena 

Kosmala, Marcin Bolesław Berdysiak, 
Wojciech Mazur, Magdalena Menczyńska 
Tarzyńska (przewodnicząca), Agnieszka Wilk 
(zas tępca) ,  Bożena  Wawrzon ,  Adr ian 
Siemieński, Piotr Ireneusz Grenda.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 10
Świetlica wiejska

Chrośna 11 
Iwona Mariola Frontczak, Magdalena 

Kubiak-Kowalska, Ryszard Wojciechowski, 
Krystyna Anna Zięba, Jolanta Maria Gondek, 

Beata Maria Rojewska (przewodnicząca), 
Izabela Katarzyna Tomczyk-Paczkowska 
(zastępca).

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 11
Świetlica wiejska

Przyłubie 8 
Anna Magdalena Barska, Oliwia Katarzyna 

Wojsznis (zastępca), Klaudia Marciniak, 
Barbara Janina Szwed, Anna Katarzyna Filipiak 
(przewodnicząca), Anita Jóźwiak, Mirosława 
Zofia Socha.

Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 12
Świetlica „Makowianka”

Makowiska 14
Patryk Bartosz Frontczak, Daria Sylwia 

Frontczak (zastępca), Katarzyna Florek, Józef 
Zawadka, Natalia Ewa Schulz-Frąckowiak, 
Łukasz Nachyła (przewodniczący), Beata 
Jolanta Zmarzły.

10 października br. w Soleckim Centrum 
Kultury odbędzie się szkolenie członków 
obwodowych komisji, które przeprowadzi 
urzędnik wyborczy. Początek o godz. 16.30.

Oni policzą
głosy

G m i n y  z o s t a ł y  z o b o w i ą z a n e  d o 
zapewnienia bezpłatnego transportu do lokali 
wyborczych w wyborach do parlamentu 
odbywających się 15 października. Oto trasy i 
przystanki wraz z rozkładem jazdy:

I TRASA - PRZYSTANKI:
10.00 Przyłubie - przy ujęciu wody
10.05 Parking przy smażalni ryb
10.10 Dworzec PKP Przyłubie
10.15 Świetlica Przyłubie 8
10.20 Skrzyżowanie ul. Toruńska/Lipowa
10.25 Przedszkole „Promyczek”
10.30 Ul. marsz. Józefa Piłsudskiego 

(przystanek przy SP Nr 1 od strony Orlika) 
10.30 Skrzyżowanie ul. Lipowa /marsz. 

Józefa Piłsudskiego (przystanek autobusowy),
10.32 Wzdłuż ul. Lipowej każdy przystanek 

autobusowy (przy większej grupie wyborców 
na żądanie)

10.40 Świetlica „Jagódka” ul. Kujawska 
17a

10.45 Kabat (leśniczówka)
1 1 . 0 0  S k r z y ż o w a n i e  u l . 

Powstańców/Średnia  przystanek przy byłej 
piekarni , przystanki wzdłuż Ul. Średniej  

11.10 Świetlica „Jagódka” ul. Kujawska 
17a  

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o  g o d z i n i e  1 6 . 0 0 ,  z  z a c h o w a n i e m 
harmonogramu minutowego.

II TRASA - PRZYSTANKI:
10.00 Chrośna 4 (przystanek autobusowy) 
10.15 Chrośna przy wjeździe od Nowej Wsi 

Wielkiej (przystanek autobusowy)

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o  g o d z i n i e  1 5 . 0 0 ,  z  z a c h o w a n i e m 
harmonogramu minutowego.

III TRASA - PRZYSTANKI:
10.00 Rudy (przy sklepie) 
10.05 Drobex-Pasz
10.20  Otorowo (byłe przedszkole - 

przystanki autobusowe)
10.30 przystanek autobusowy naprzeciw 

stacji kontroli pojazdów

10.40 Świetlica wiejska „Makowianka”, 
Makowiska 14

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o  g o d z i n i e  1 6 . 0 0 ,  z  z a c h o w a n i e m 
harmonogramu minutowego.

IV TRASA - PRZYSTANKI:
11.00 Ul. Targowa 3, przystanek przy ZGK 
11.05 Skrzyżowanie ul. J. Słowackiego / ul. 

Żeglarska 
11.10 MGOPS pl. Jana Pawła II 4

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o  g o d z i n i e  1 6 . 0 0 ,  z  z a c h o w a n i e m 
harmonogramu minutowego.

V TRASA - PRZYSTANKI:
11.10 MGOPS pl. Jana Pawła II 4, przejazd 

ul. Kościuszki, ul. Żeglarską, ul. Bydgoską
11.13 Przystanek pl. Jana Pawła II
11.15 Skrzyżowanie ul. Toruńskiej/ 

Sportowej
11.17 Ul. Dworcowa (na żądanie)
11.20 Ul. 29 Listopada (na żądanie)
11.20 Ul. 23 Stycznia 13, Publiczna Szkoła 

Muzyczna I Stopnia
11.22 Przejazd ul. Długą, Piotra Skargi, 

Bydgoską (przystanki na żądanie)
11.30 Ul. Juliusza Słowackiego 4, SP nr 4 

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o  g o d z i n i e  1 5 . 3 0 ,  z  z a c h o w a n i e m 
harmonogramu minutowego.

VI TRASA - PRZYSTANKI:
11.35 Przejazd ul. Leśną - pierwszy 

przystanek przy ul. Nadbornej, kolejne wzdłuż 
ul. Leśnej ostatni przystanek - Soleckie 
Centrum Kultury, ul. gen Stefana Roweckiego 
„Grota” 1. 

Drugi przejazd tą samą trasą rozpoczyna się 
o godzinie 17.35.

Lokale wyborcze czynne w godz. od 7.00 
do 21.00.

Bezpłatny dojazd
na wybory
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